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Bevezető 

Az elmúlt beszámoló időszak igen változatos feladatokkal bővelkedett. Kiemelkedtek ezek kö-
zül a törvénykezéssel kapcsolatos javaslattételi feladatok, a készülő joganyagok többszöri vé-
leményezési munkái. A feladat zöme a Magyar Mérnöki Kamarára (MMK) hárult, de minden 
„fordulóban” kikérték mind a területi kamarák, mind a tagozatok véleményét is. Összességé-
ben sok javaslat született, melyek közül jónéhány meg is jelent a végleges anyagokban. Kama-
ránkon belül minden véleményezési lehetőséggel megkerestük az elnökség tagjait és a szak-
csoportvezetőket, az Ő javaslataik alapján készült a területi kamara véleménye. 

A „2023. évi LXIX. törvény az állami építési beruházások rendjéről” nem váltott ki nagyobb 
érdeklődést Kollégáink körében, mivel viszonylag kevesen dolgoznak ilyen feladatok mentén. 

Sokkal nagyobb feladat volt a „2023. évi C. törvény a magyar építészetről” előkészítésében 
való munka. Igen sok fordulóban zajlott ennek véleményezése egészen a területi kamarai 
szinttől a választmányig. Sok javaslat került be a végleges anyagba, de sajnos sok esetben ta-
lálkoztunk merev elutasítással is. A törvény elfogadás igen sok feladatot ró majd a titkársá-
gunkra, mivel a hatályba lépéskor nagy változások lesznek a nyilvántartásban. 

Elnökségünk javaslatára a Küldöttgyűlésünk jóváhagyásával „Életmű Díj” lett létrehozva, me-
lyet a 2024. évi küldöttgyűlésen fogunk átadni az érintetteknek. 

Működésünket meghatározó saját szabályzataink közül elsőként a Választási szabályzat került 
módosításra, ezt követően – második nekifutás után- pedig az Alapszabályt módosítottuk.  

A Szervezeti és Működési Szabályzatunk, az Adatkezelési-, a Leltározási- és a Pénzkezelési Sza-
bályzatok ősszel kerültek elfogadásra, majd zárásként szakcsoportjaink a jogszabályi változá-
soknak megfelelő új Ügyrendet fogadtak el. 

Kamaránk titkára Kumánovics György 2023 májusban jelezte Elnökségünknek tényleges nyug-
díjba vonulási szándékát, melyet Elnökségünk tudomásul vett és pályázatot írt ki a megüre-
sedő titkári munkakör betöltésére.  

Kumánovics György így emlékezik vissza az elmúlt 13 évre: 

„Összefoglalóan erről az időszakról el lehet mondani, hogy az iroda alkalmazottjaival jó együtt-

működésben igazi „ügyfélbarát” hatósági ügyintézést valósítottunk meg. Az ügyfélbarátság 

mellett a vonatkozó szabályozások betartása is alapvető szempont volt.  

A hatósági munka a jogosultsági kérelmeket elbíráló szakcsoportok véleményezésére épül. Ki-

váló együttműködéssel, a rendelkezésünkre álló határidők betartásával oldottuk meg a kérelmek 

elbírálását. Ez idő alatt egy megfellebbezett határozatunkat módosította a másodfok.  

Szakmailag ez is helyes döntés volt – az OSZMSZT véleményére alapult-, de a vonatkozó jog-

szabály betűinek nem felelt meg, ezért került módosításra. 

Három, a jogosultsági kérelmet elutasító határozatunkat közigazgatási bíróságon támadták meg, 

mindhárom ügyben helyben hagyták a kiadott döntéseinket.  

A Covid-19 világjárvány időszakában – a kamara Elnökének kezdeményezésére már évekkel 

azelőtt digitalizáltuk és folyamatosan archiváltuk az új ügyiratokat - zökkenőmentesen átálltunk 

az otthoni munkavégzésre. Ezzel párhuzamosan – a járvány időszak ebben is „segítségünkre 

volt” – folyamatosan bővült és szinte teljes körűvé vált az internet alapú, a hivatali kapun keresz-

tüli levelezésünk. 
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A kamara tevékenységének belső szabályozottsága az Elnökséggel az Elnökkel történt jó 

együttműködés kereteiben a szokásosan jó színvonalú volt.” 

A titkári pozícióra kiírt pályázatra öten jelentkeztek, közülük dr Markovics Györgynek szava-

zott bizalmat Elnökségünk, aki szeptember 01-gyel állt munkába. 

Elnökségünk a szokásos rendben működött, azaz havi rendszerességgel tartottuk üléseinket, 
melyek eredményéről mindig beszámoltunk a nyilvánosság felé a honlapunkon. Meg kell je-
gyezni, hogy ezen beszámolók nem tartoznak a leglátogatottabb cikkek közé. Míg korábban, 
pl. 2020-ban 800, 2021.bán már csak 450, addig 2023-ban 71 (!?!) találatot jelzett a honlapi 
számláló. 

Az elmúlt év végén Honlapunk megújításáról döntött az Elnökség, ami korszerűsége mellett 

megjelenésében és tartalmában is jobban megfelel a kor követelményeinek. Az új Honlap lassan 

elnyeri végső formáját, remélhetőleg mindannyiunk elégedettségére. 

Az országot sújtó infláció a megyei vállalkozókat is érintette, bár szakma függően eltérő mó-
don, ahol volt még korábban beruházási feladat, ott tervezőink is több feladathoz jutottak. A 
nagyberuházások állami leállítása már nagyobb gondot jelentett és fog is jelenti tagjaink kör-
ében. 

Nagy sikerrel bonyolítottuk le 2024. évi XXIV. Mérnökbál rendezvényét a Mercure Magyar Ki-
rály Szállodában. 

A 2024. évi Munkatervnek megfelelően elindítottuk az Építési szakcsoport szervezési munkáit, 
melynek során a leendő tagoknak kiküldött leveleknek pozitív a fogadtatása, jó esélyt te-
remtve a szakcsoport tényleges megalakítására. Az Építési Szakcsoport megalakítását köve-
tően még egy – Gépészeti – Szakcsoport megalakítását tervezzük az évre. 

Az elmúlt évben a Szolnok Vármegyei Mérnöki Kamara Küldöttgyűlését követően került elő-
térbe az állandó lakcímnek megfelelő területi kamarához tartozás kérdése, mely sok vitát ka-
vart. Kamaránk vonatkozásában 43 főt (+ 12 fő szüneteltetőt) érint, miszerint az állandó lak-
címe nem Fejér Vármegyében van, az ő tagságukat az áthelyezéssel egyidejűleg meg kell szün-
tetnünk. 

A továbbiakban beszámolunk a tagságunkat érintő változásokról, a területi kamara szervezeti 
működéséről és a gazdálkodásunk eredményeiről is.    
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Tagsági adataink 

Taglétszámunk alakulását magunk nem igen tudjuk befolyásolni, viszont hatnak rá a gazdasági- 
és a jogszabályi változások. Szerencsére a már említett adózási változás nem éreztette külö-
nösebben hatását a sok jóslat ellenére. Ugyanakkor elég sok fiatal jelent meg mind tagsági, 
mind jogosultsági kérelemmel. 

A 266/2013. Kormányrendelet legutolsó módosítása kisebb vihart váltott ki, mivel igen meg-
változtatta – különösen a szakértői – jogosultsághoz szükséges gyakorlati idő mértékét. Ez nyil-
ván hátrányosan érintett több Kollégát, de talán előnyösen az adott szakterület elismertségét. 
A jogszabály egyes kérdései még napjainkban is vetnek fel kérdéseket, azok rendezése azon-
ban nem területi kamarai feladat, mi csak jelzéseket tudunk adni. 

Az MMK Alapszabályában bevezetett un. elsődleges tagság hatása folyamatosan jelentkezik 
az egyes szakcsoportok tisztújítása során, így „kifutása” még néhány évet várat magára.  

A nyilvántartotti státuszú műszaki ellenőr jogosultság már csak felsőfokú végzettséggel sze-
rezhető meg. Számukra ugyan most még nem kötelező a kamarai tagság, de a beszámoló írá-
sakor a 792 fő kamarai tag közül 336 fő rendelkezik nyilvántartotti jogosultsággal is. Létszám 
helyzetünk változása a ciklusban: 
 

 

Tag- 
létszám + 

(szünetelte-
tők) 

Ebből   Ebből 

Teljes 
jogkörű 
tervezői 

Korláto-
zott  

tervezői 

Szakér-
tői 

Tanúsít-
vánnyal 
rendel-

kezik 

Jogosult-
ság nél-

küli  
tagok 

Nyilván-
tartotti  

létszám + 
Szünetel-

tetők 

Műszaki  
ellenőr 
(kamarai 

tag/nem ka-
marai tag) 

Felelős  
műszaki  
vezető 

(kamarai 
tag/nem ka-
marai tag) 

  jogosultsággal rendelkezik     

2021. 02. 18. 760 (+105) 363 32 113 n.a. 204 578 (+95) 199/257 238/527 

2022. 04. 14. 792 (+109) 350 35 118 47 178 557 (+110) 226/263 261/508 

2023. 01. 02. 809 (+109) 379 33 119 48 217 530 (+122) 223/252 257/485 

2024. 02. 29. 843 (+99) 376 32 125 54 237 521 (+138) 227/247 254/477 

                                            

A számok értelmezésekor figyelni kell arra, hogy vannak kollégák, akik többféle jogosultsággal is ren-
delkeznek, illetve vannak jogosultság nélküli tagjaink is. Az adatok tartalmazzák a technikusokat is. 
Továbbá vannak olyan jogosultságok, melyhez nem tartozik kötelezően kamarai tagság. Ezért a sorok 
adatai nem összeegyezhetőek egyszerű összeadással.  

Fel kell hívni a figyelmet arra, hogy ezek a számok a magyar építészetről szóló már említett 
törvény kamaránkra vonatkozó IV. fejezete 2024. október 1-i hatálybalépésekor a fenti szá-
mok gyökeresen meg fognak változni. A felsőfokú végzettségű műszaki ellenőrök és felelős 
műszaki vezetők kérelmükre kamarai taggá válnak (~298 fő), rendezni kell a nem megyei ál-
landó lakos kamarai tagok helyzetét (~43 fő), ugyanakkor érkezhetnek hozzánk más területi 
kamaráktól hasonló okból.   

Most is nézzük meg a tagságunk kor szerinti eloszlását, mely igen tanulságos lehet. 
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Korosztályok szerint 2023 

 

Korosztály szerint 2024 
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Az adatok változását sok tényező befolyásolja. Egyrészt pozitív értelemben a belépések és át-
jelentkezések alakulása, negatív irányban elhalálozás, elköltözés, megszűnő munkakörülmé-
nyek miatti kilépések és a törlések is. A törlések egyrészt a díjak fizetésének, másrészt a to-
vábbképzési kötelezettségek teljesítésének elmaradásából származnak.  

Kamarai tagok törlése 

 2019 2020 2021 2022 2023 összesen 

tagdíj elmaradás 8 fő 8 fő 2 fő 0 fő 0 fő 18 fő 

saját kérésre 3 fő 1 fő 8 fő 6 fő 22 fő 40 fő 

Összesen 11 fő 9 fő 10 fő 6 fő 22 fő 58 fő 

 

Nyilvántartottak törlése 

 2019 2020 2021 2022 2023 
össze-

sen 

díj elmaradás 3 fő - - 3 fő 2 fő 8 fő 

továbbképzés 
elmaradása 

29 fő 3 fő - - 15 fő 47 fő 

saját kérésre 3 fő 12 fő 6 fő 6 fő 6 fő 33 fő 

Összesen 35 fő 15 fő 6 fő 9 fő 23 fő 88 fő 
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Szakcsoportok 

 

Tagozat 

Összes 
2023 

Elsődle-
ges 

2023 

Összes 
2024 

Elsődle-
ges 

2024 

Akusztikai  10 5 10 5 

Anyagmozgató, Építőgép és Felvonó  49 29 47 29 

Egészségügyi-műszaki  12 5 11 5 

Elektrotechnikai és Épületvillamossági, 
Energetikai  

258 126 259 130 

Erdőmérnöki, Faipari és Agrárműszaki  10 4 8 3 

Építési  119 43 131 50 

Épületgépészeti  119 97 114 94 

Gáz- és Olajipari  30 8 32 9 

Geodéziai és Geoinformatikai  89 83 93 86 

Geotechnikai  36 9 37 8 

Gépészeti  75 46 77 47 

Hírközlési és Informatikai  40 21 39 20 

Környezetvédelmi  81 43 87 49 

Közlekedési  101 75 110 82 

Munkabiztonsági  49 36 49 36 

Szilárdásvány-bányászati  8 4 10 5 

Tartószerkezeti  110 79 119 86 

Tűzvédelmi  32 15 33 15 

Vegyészmérnöki  11 7 14 8 

Vízgazdálkodási- és Vízépítési  110 74 114 76 

össz 1349 809 1394 843 
  

**************************************************** 

A továbbiakban szólni kell a területi kamara két nagy csoportba sorolható feladatáról: a ható-
sági-szakmai és az érdekvédelmi tevékenységről.  

Az iroda 

Az Iroda működése visszaállt a Covid előtti időszakban megszokott munkarendre, jelenleg a 
személyes megkeresési igényeket is ki tudjuk szolgálni.  

A kamarai jogosultságok döntő hányada a jelenleg még hatályos 266/2013. (VII.11.) sz. kor-
mányrendelet alapján kerül kiadásra, ami 2022. április 1-től alapvetően módosult. Új jogosult-
ságokkal bővült a kormányrendelet, több jogosultságnak is változott a tartalma és jogosultság 
megszüntetésre is van példa. Jelenleg a 2023. évi C. törvény a magyar építészetről szóló jog-
szabály új végrehajtási utasításának elkészítése van folyamatban. A jogalkotónak ebben a jog-
szabályban döntésre kell, hogy jusson a felsőfokú végzettség nélküli nyilvántartottak további 
sorsáról, jogosultságuk további folytatásának lehetőségéről is. 
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A jogosultsági kérelmek elbírálási rendje is változott a 266/2013 sz. kormányrendelet módosí-
tásával a hatálya alá tartozó esetekben.  

8 év után ismét csak eredményes jogosultsági vizsga letétele után adhatók ki az ide sorolt jo-
gosultságok. Ez jó irányú változás, mert a jogosultság gyakorlásának feltétele helyesen ez a 
vizsga. Bevezetésre került az előminősítés rendje, vagyis a vizsgára jelentkezés előtt megvizs-
gáljuk a kérelmező végzettségét és gyakorlatát, és ha megfelelőek, akkor mehet az illető vizs-
gára. Az előminősítésre a kormányrendelet nem szab meg határidőt, de természetesen törek-
szünk gyorsan intézni ezeket. 

A változás kedvező a hatósági eljárásunk szempontjából is, mert az előminősítés, a vizsga le-
tétele után egy-két napon belül ki tudjuk adni a jogosultsági határozatokat. 

Mindkét munkatársunk jó kapcsolatokat ápol a saját csoportjába (kamarai tagok, illetve nyil-
vántartottak) tartozó Kollégákkal, akik nagy bizalommal keresik Őket az elintézendő dolgaik 
ügyében. Természetesen vannak speciális feladatok is, melyek függetlenek az előbbi felosztás-
tól, így Pálfiné Nagy Mária végzi a könyveléssel kapcsolatos feladatokat, amibe Kolléganője a 
számlázási feladatoknál segít be, míg Fürészné Rácz Andrea igen nagy munkát végzett a to-
vábbképzések szervezése, lebonyolítása és adminisztrációja során, melybe kolléganője is be-
segített szükség esetén.  

A szakcsoportokkal kapcsolatos adminisztratív feladatok ellátásában is segítünk – rendszer-
gazdai közreműködés a vezetőségválasztásoknál, szakcsoport szervezések - nyilván tartjuk a 
szakcsoportok adatait. 

Az iroda munkáját a titkár irányítja, fogja össze. A titkár személyének változása szerencsére 
nem okozott semmilyen törést az iroda tevékenységében. Ez részben köszönhető korább tit-
kárunk, Kumánovics Györgynek a munkaterület átadására való szinte tökéletes felkészülésé-
nek, melyért e helyen is köszönet. De legalább ugyanennyire pozitív az új titkárunk személyi-
sége és felkészültsége is, aki zökkenőmentesen állt rá a feladatokra. 

Jó a munkakapcsolat a jogosultsági kérelmek elbírálásával kapcsolatban az irodai dolgozók és 
a szakcsoportoknak a szakmai gyakorlat minősítésével kapcsolatban is. 

 Az előminősítés rendjének alkalmazásával a hatósági eljárási határidők betarthatósága egy-
szerűsödött, főként az Ákr. „egyszerű eljárás” szerinti nyolc napon belül elintézhetőek.  

A postai költségeinket a majdnem teljeskörű digitalizált ügyintézés jelentősen csökkentette. 

Az iroda működésének fontos alapelve, hogy a hozzánk forduló Kollégák, ügyfelek számára 
nyújtandó szolgáltatás legyen a középpontban. Ez érvényes úgy az ügyfelek fogadására, mint 
ügyeik folyamatos kezelésére is. A jelenleg kialakult irodai gyakorlat szerint létezik meghirde-
tett ügyfélfogadási rend, amit a kollégák javarészben betartanak. Mindezek mellett az ügyin-
tézőink soha nem utasítanak el személyes vagy telefonos megkeresést, hisz lehetséges, vala-
kinek épp akkor volt ideje bejönni, akkor járt pont arra.  

 

  



-10/15- 

Az iroda működését jól jellemzik az alábbi számok is: 

Típus 2020 2021 2022 2023 

Általános levelezés (LEV) 22 22 16 40 

Épületenergetikai tanúsító (TÉ) 3 3 2 1 

Etikai-fegyelmi ügyek (EFÜ) 0 0 0 0 

Előminősítés (MV, ME) - - 15 24 

Felelős műszaki vezető (MV) 100 53 51 63 

Műszaki ellenőr (ME) 37 38 17 15 

Előminősítés (TV, SZ) - - 10 15 

Tervezői kérelem (TV) 66 28 17 17 

Szakértői kérelem (SZ) 1 - 13 1 

Szakértői egyéb (SZE) 5 5 5 6 

Tagfelvételi kérelem (TG) 34 46 41 36 

Tagsági ügyek (TAG) 28 33 26 83 

Hatósági bizonyítvány (HTB) 24 27 26 22 

Támogatás pályázat  1 1 1 1 

Összesen                                321 256 240 324 

Évről-évre beleütközünk abba a problémába, hogy a szervezetünkhöz kapcsolódó Kollégák 
rendre elfelejtik frissíteni adataikat. Ebben különösen fontosak az elérési adatok. A most lejáró 
beszámolási időszakban fontos törvényi változások voltak, melynek „vonzatai” már most sok 
munkát adnak az irodának. Ezek közül a legsürgetőbb a lakcímek felülvizsgálata, melynek so-
rán igen sok Kollégánál derült ki, hogy nem jelentette be, miszerint már másik területi kama-
rához kellene tartoznia. Ugyancsak folyik a jogosultságot és/vagy kamarai tagságot szünetel-
tetők ellenőrzése is, mivel a törvény erre a felfüggesztésre csak 5 évet engedélyez, és sajnos 
sokan vannak jóval 10 éven túli szüneteltetések is. 

Továbbra is működik az a szolgáltatásunk, hogy a Kollégák negyedévenkénti kiértesítésítjük a 
lejáró jogosultságaikról. Ennek eredményeként csökkent a figyelmetlenségből származó hosz-
szabbítási probléma. 

A továbbképzésről 

Már évek óta támogatást kapunk az aktuális felügyeleti szervünktől (Miniszterelnökség/Lech-
ner Központ/Építési és Közlekedési Minisztérium). Mi évek óta ezt az összeget a továbbképzés 
támogatására fordítjuk. Szintén már régi döntése volt az Elnökségünknek, hogy a területi ka-
marához tartozó Kollégák képzését az általuk befizetett tagdíjra/nyilvántartási díjra tekintettel 
ingyenessé tettük. E két tény jó összhangban van egymással. 

A szakmai napok szervezése során a szakcsoportok határozzák meg a nap tematikáját, az iroda 
pedig ez alapján szervezi az előadókat, a termeket és a napok catering szolgáltatását. Techni-
kailag és szakértelemben felkészültek vagyunk a képzések minden alkalmas formájára, így a 
kontakt mellett az online és a hibrid megoldásokra is. És mindezt nemcsak az irodai helyszínről, 
hanem minden olyan helyről, ahol van internet elérés. Mindez elmondható az előadóinkról is, 
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akik alapvetően felkészültek már mindegyik megoldásra, a prezentációik alkalmasak mindkét 
módszertan melletti felhasználásra. Itt meg kell jegyezni, hogy eddig minden prezentációs 
anyag esetén engedélyt kaptunk azok internetes megjelenítésére. Ez segíti a hallgatóságot a 
nagyobb figyelem koncentrálására is. 

Az előadásokról az alkalmazott szoftver révén automatikus videófelvétel készült, melyeket fel-
daraboltunk témakörönként, és az előadók engedélyével publikáltuk honlapunk szakcsoporti 
oldalain. Ezek eléréséről mindenkit kiértesítettünk. Tapasztalatunk szerint elég magas volt az 
érdeklődés, amit az elérési számok tükröznek. 

A következő táblázatban az is látszik, egyes szakterületek esetében van lehetőség olyan tema-
tika választására, melyek más szakterületi kollégák továbbképzésére is alkalmasa. Ezt minden 
évben az érintett szakmai tagozatok határozzák meg egyedileg. 

  Össz (fő) 
FM-i 
(fő) 

Külső 
(fő) 

Bevétel 

ÉKM támogatás       2 000 000 Ft 

IRm szakmai képzés (FH) 30 30 0 440 000 Ft 

Almássy konferencia 60 4 56 0 Ft 

Digitális építőipar online 85 6 9 0 Ft 

Nem törzsanyag alapján 175 40 65 440 000 Ft 

Elektrotechnika 71 66 5 50 000 Ft 

Energetika 41 38 3 30 000 Ft 

Ép.gép. tervezői 50 47 3 30 000 Ft 
Ép.gép. ME/FMV 59 48 11 110 000 Ft 

Építési D.újv. 50 48 2 20 000 Ft 
Építési Szfv. 88 85 3 30 000 Ft 

Geodézia 71 47 24 240 000 Ft 

Közlekedés tervezői 24 22 2 20 000 Ft 
Közlekedés ME/FMV 63 57 6 60 000 Ft 

Tartószerkezeti kontakt 49 39 10 100 000 Ft 
Tartószerkezeti online 77 24 43 430 000 Ft 

Vízgazd. tervezői 55 29   0 Ft 
Vízgazd. ME/FMV 40 37 3 30 000 Ft 

összesen 738 587 115 1 150 000 Ft 

  fizető hallgató 115   

Díjfizetésről 

Szólnunk kell a kamarai tag- és nyilvántartási díjjal kapcsolatos fizetési morálról is. Általános-
ságban elmondható, nincs különösebb gond a díjak befizetésével, bár vannak kisebb csúszá-
sok.  

Az elmúlt évben díjfizetés elmaradása miatt nem kellett kamarai tagot törölni a nyilvántartás-
ból. 
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A nyilvánosságról 

Már a bevezetőben is jeleztük, 2023 végén nekifogtunk egy új honlap fejlesztésének. Ezt indo-
kolta, hogy a régi, még eredeti honlapunk az un.  Joomla alaprendszeren fut, ami viszont nem 
frissíthető néhány szoftver feltelepítésével, mivel megváltoztatták a háttér adatbáziskezelő 
formátumát. Ennek az is a következménye, hogy az arra fejlesztett egyedi alkalmazások nem 
vihetők át az új alaprendszerre, újra kellett volna íratni azokat. Ezt az ajánlattevő vállalkozók 
nem vállalták volna fel. Így végül az Elnökség amellett döntött, hogy elfogadva a BIN Kft aján-
latát, az új honlapot a WordPress ingyenes alaprendszer legfrissebb verzióján fogják kifejlesz-
teni. Jelenleg már tesztelés alatt van az új termék, várhatóan rövidesen használatba is kerül.   

A Kollégák tájékoztatására szerkesztett hírleveleinket szinte kizárólag a kamara IIR támogatá-
sával publikáljuk, miután megoldódott annak korábbi problémája. Ez vonatkozik a szakcsopor-
toktól kimenő tájékoztatásokra is, melyet az iroda munkatársai tudnak publikálni. E téren visz-
szatérő probléma, miért nem kaphatják meg a szakcsoportok a saját tagjaik elérhetőségi ada-
tait. Ez duplán kényes kérdés: 

• a GDPR hatályba lépésével minden ilyen adat külső felhasználóhoz való átadása kényes 
kérdéssé vált, nem kockáztathatunk e kérdésben; 

• nehezen megvalósítható minden adatváltozáskor annak érvényesítése, hogy az új adat 
minden ilyen felhasználóhoz eljusson, és ott Ők át is vezessék azt. 

Mindezt feloldja, ha a szakcsoportok megfogalmazzák a közlendőjüket, átadják a Kolléganők-
nek, akik azt változatlan formában továbbítják azt. 

Ugyanakkor ellentétes folyamat érzékelhető a szakcsoport döntő többségénél, nem akarják 
saját kézbe venni a szakcsoporti honlapok szerkesztését. Pedig ez egy közvetlen hírtovábbítás 
lehetne a vezetőség és a tagság között. 

Megjelentünk a legnagyobb közösségi médiában is, bár kamránk Facebook oldalának haszná-
lata még nem kapott elég figyelmet a Kollégák között.  

A korábban létrehozott Fejér megyei mérnökökért Alapítvány továbbra is végzi munkáját, a 
megye műszaki felsőoktatásában tanulmányi sikereket elérők kiemelését és jutalmazását. A 
Kuratóriumban a két megyei egyetem is delegált képviselőt, így sikerül megtalálni a jutalma-
zásra méltó hallgatókat. Mindkét egyetemen díjazzuk az 5. félévig legjobb tanulmányi ered-
mény produkáló hallgatót, illetve a legsikeresebb diplomaterv készítőit. 

Az Elnökség munkájáról 

Az alakulást követően felállt új vezetés minden tagjával személyes megbeszélés zajlott, mely-
nek során megpróbáltuk körvonalazni kinek-kinek azt a részterületet, melyben leginkább el 
tudná képzelni saját munkáját.  

Klein Pál alelnök vállalta és végzi is részben a Dunaújváros és környékén élő Kollégák képvise-
letét, alkalmankénti mozgósítását, másrészt sok energiát fordított a szakcsoporti élet fellendí-
tésére is.  

Tóth Sándor alelnök frissen kapcsolódott be a munkába, de már aktívan részt vett a jogszabá-
lyok véleményezésében, illetve a saját szakterület továbbképzésébe is. 

Grimm Viktor rendszeresen kezdeményezőként lép fel, véleményét mindig nyíltan kifejti, so-
kat segít a döntések kialakításában.  
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Kállai-Borik Róbert az időközi választáskor csatlakozott, azonnal sok hasznos felvetéssel, vé-
leményezéssel jelentkezett be. Ő vette át az Alapítványunk kuratóriumi elnöki tisztségét is. 
Véleményét határozottan megfogalmazza a kérdések kapcsán. 

Kiss Tamás is a szakcsoporti munka támogatását vállalta. Határozott, sajátosan egyedi véle-
ményalkotással az elnökségi ülések eredményességét nagyban segíti. Mint általában a veze-
tőség többi tagja is, a mindennapi szakmai feladatai folyamatos akadályt jelentenek kamarai 
munkájában, melyet azért legtöbbször át tud hidalni. 

Szigetiné László Erika két szakterület országos és helyi feladataiban is részt vesz, miközben az 
MMK Etikai Bizottságának is tagja. Sokat tesz a szakterülete továbbképzésének szervezéséért 
is. Véleményalkotásában nehezen befolyásolható. 

Az Elnökség munkáját támogatják a szakcsoportvezetők is, akik rendszeresen részei az elnök-
ségi üléseknek, illetve támogatják a szakmai minősítő munkát is. 

Gergely Edit /környezetvédelmi/ igen aktív a saját csoport összefogásában, a számukra nem 
kötelező továbbképzések szervezésében. Az elnökségen belül kicsit csökkent a hatékonysága, 
pedig hasznos tanácsokat tud adni a jogszabályismerete révén. Sajnáljuk, hogy nem folytatja 
a jövőben ezt a munkáját. A szakcsoport az elektronikus szavazás során Fischer Mariannt vá-
lasztotta elnöknek, sok sikert kívánok az új szakcsoportvezetőnek és a vezetőségnek. 

Graham Marianna /munkabiztonsági/ segített az új szakcsoport létrehozásában, aktív tagja 
lett a kibővített elnökség munkájának. 

Hullay Gyula /vízgazdálkodási és vízépítési/ rendkívül sokat dolgozik a szakcsoportja működ-
tetéséért, az ott folyó továbbképzések kialakításáért, képviseli kamaránkat a Területi Vízgaz-
dálkodási Tanács munkájában. Határozott véleményét mindig kifejti és megindokolja. 

Dr. Illés Attila /informatika és hírközlés/ mint kezdő szakcsoportvezető különösen a megala-
kulásban fejtett ki nagy munkát, de már bekapcsolódott a minősítési tevékenységbe is. 

Molnár Attila /épületgépészeti/ szintén csak nemrég vette át a szakcsoport vezetését, de már 
jól megszervezte a vezetőség munkáját. Szakmai kérdésekben már többször is segítséget nyúj-
tott az elnökség munkájához. A szakcsoport életét is határozottan felrázta. 

Vermes Gergely /geodéziai és geoinformatikai/ vette át a szakcsoport vezetését, munkája már 
kezd meglátszani a csoport életében. Szervezi a továbbképzéseket és a szakmai kiránduláso-
kat. 

A Felügyelő Bizottság munkáját igen nagyra tartjuk, nagy segítséget jelent az Elnökség szá-
mára is. Az FB elnök a munkahelyi és tanulmányi elfoglaltsága miatt kissé háttérbe húzódott, 
de ellenőrzési tevékenységük segíti a szabályos működésünket. Fekete Krisztián, az eddigi FB 
Elnök lakcím változása miatt megválik Kamaránktól, a Bizottság ezért új Elnököt választ tagjai 
közül ………………… személyében. Bízunk benne, hogy az FB elnöke elnökségi üléseinken rend-
szeresen részt tud venni, hogy minden információnak birtokában lehessen a Bizottság a mun-
kájához.  

  

Az Etikai-Fegyelmi Bizottságnak nem volt túl nehéz feladata, mivel nem sok ügy érkezett hoz-
zájuk, azok közül is inkább a más területen összeférhetetlenség miatt áthelyezett ügyek voltak 
a jellemzőek. Az október 1-től hatályos törvénynek megfelelően megszűnnek a kamaráknál az 
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Etikai-Fegyelmi Bizottságok, az újonnan megalakuló országos Bizottságba tagot fogunk dele-
gálni. 

Az EFB önállóan számol majd be. 

A gazdálkodásról  

Külön napirendi pontként tárgyaljuk majd a területi kamara éves gazdálkodási adatait.  

Folyamatosan fejlesztettük/fejlesztjük kamaránk informatikai eszköztárát. Ennek egyik fő rész-
területe a továbbképzések közvetítésében alkalmazható eszközök bővítés és korszerűsítése. 
Elmondhatjuk, a jelenlegi eszköztárunk alkalmas nagy volumenű hibrid képzések lebonyolítá-
sára is, amit talán legjobban a 2023. novemberi tartószerkezeti szakmai nap igazolt, amikor az 
előadó Torontóból jelentkezett be, a hallgató egy része Székesfehérváron egy előadóterem-
ben ültek, míg a nagyobbik rész otthonról/munkahelyről jelentkezett be. 

A pénzeinket kezelő ERSTE Bank munkatársaival történő folyamatos egyeztetés után tartalék 
eszközeinket jó feltételekkel tudjuk lekötni.  

Az Irodaház a 2021-ben megkezdett a hűtő-fűtő rendszer felújítását, korszerűsítését, ami je-
lentős önerőt kívánt meg minden tulajdonostól folyamatosan végezte. A lakógyűlés (közgyű-
lés) egyértelmű döntése alapján mi is teljesítettük a ránk eső befizetéseket, ami összeségében 
1.209.600 Ft összeget jelent. A felújítások tipikus velejárója, hogy kibontás után derülnek csak 
ki a valós problémák, ezért még várhatóan pótbefizetés vár ránk. A fejlesztés még 2024-ben 
folytatódik az 50KW-os napelem rendszer kiépítésével és a korszerűtlen villámhárító teljes 
cseréjével. 

Változásként érinti szerveztünk költségvetését is a garantált bérminimum emelése is. Ennek 
az lett az eredménye, hogy irodai munkatársaink havi bérét a változásnak megfelelően igazí-
tanunk kellett. Ez ugyan majd csak a 2024. évi gazdasági beszámolót érinti, itt most csak tájé-
koztató jelleggel szerepel. 

Mindösszesen a mérlegbeszámoló főösszegei  

 Bevétel 74 548 419 Ft 

 Kiadás  64 692 204 Ft 

 Eredmény   9 856 215 Ft 

Kérem a beszámolónk elfogadását! 

 

   Összeállította:  

 

 Dr. h.c. Dr. Szepes András József 
 elnök 
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***************************************************** 

Az Elnökség a 2024. április 8-i ülésén 6 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett 18/2024 (04.02.) 
sz. Határozatával elfogadta, és a Küldöttgyűlés elé terjesztésre javasolta a Beszámolót annak 
mellékleteivel együtt. 

 

 
 dr. Markovics György 
 titkár 

***************************************************** 

A Küldöttgyűlés 2024. május hó 10-én … igen, … nem és … tartózkodás mellett ….sz. Határo-
zatával elfogadta a Beszámolót. 

 

 

 dr. Markovics György 
 titkár 

 


